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Jozef Ďurian: Naším 
cieľom je dať ľuďom 

v regióne prácu

Akciová spoločnosť ŽIAROMAT 
Kalinovo je tradičný výrobca žia-
ruvzdorných materiálov s histó-
riou siahajúcou až do roku 1890. 
K výrobe žiaruvzdorných výrob-
kov ju predurčuje bohatý výskyt 
žiaruvzdorných ílov v lokalite 
Ipeľskej kotliny a v minulosti tiež 
geografická blízkosť viacerých 
spracovateľov železnej rudy a 
rúd neželezných kovov.

čítajte na strane 2ŽP Group

Martin Čermák: Aj napriek 
neľahkej situácii som pred 

novým rokom optimista

Spoločnosť ŽP Trade Bohemia, 
a.s., zabezpečuje na českom 
trhu predaj bezšvíkových oce-
ľových rúr a ďalších produktov 
vyrobených v podbrezovských 
železiarňach. Aj táto spoločnosť 
vlani naplno pocítila zložitú si-
tuáciu na trhu. Uplynulý rok 
hodnotíme s Martinom Čermá-
kom, predsedom Predstaven-
stva a generálnym riaditeľom 
ŽP Trade Bohemia, a.s.

čítajte na strane 2ŽP Group

Editoriál
Hoci sa nový rok naplno roz-
behol, ešte stále cítiť dozvuky 
toho vlaňajšieho. V podbrezov-
ských železiarňach bol nároč-
ný, o čom sa už veľa povedalo 
i popísalo. Situácia v priemysle 
nebola jednoduchá a k výraz-
nému zlepšeniu zrejme nedôj-
de ani v nasledujúcich mesia-
coch. V úvodných číslach nášho 
dvojtýždenníka dávame pries-
tor riaditeľom dcérskych spo-
ločností, aby sa spätne obzreli 
za predošlými dvanástimi me-
siacmi. Už v aktuálnom vydaní 
si môžete prečítať, ako sa dari-
lo kolegom doma i v susednej 
Českej republike, s čím sa mu-
seli popasovať a čo očakávajú 
v najbližšom období. Zhodli 
sa, že rok 2025 nám určite 
prinesie mnoho otáznikov, ale 
i prekážok, ktoré budú vyžado-
vať správne rozhodnutia. Zá-
roveň vyslovili želanie, aby sa 
situácia na trhu zlepšila, hoci 
v súčasnej dobe niečo prog-
nózovať je prinajmenšom od-
vážne. Pred nami stoja výzvy, 
ktoré nás môžu posunúť, niečo 
nové naučiť, urobiť silnejšími. 
A to platí pre všetkých naprieč 
celou spoločnosťou. Nový rok 
prináša aj viacero zmien. Jed-
nou z nich je výška daňového 
bonusu na dieťa. V aktuálnom 
vydaní našich novín sme sa 
venovali aj tejto téme, takisto 
sme sa rozprávali s výrobným 
riaditeľom, ale boli sme tiež na 
otvorení zimnej sezóny na Tá-
ľoch. Druhé číslo novín Podbre-
zovan prináša témy z viacerých 
oblastí a my veríme, že si každý 
z vás nájde tú svoju. Prajeme 
príjemné čítanie.

Milan GončárPrebiehajúca montáž kotlovej linky číslo 1 vo valcovni bezšvíkových rúr. Foto: T. Kubej

Zabezpečenie zákaziek a ich výroba 
počas roka 2024 bola veľmi náročná

Nový ultrazvuk na úpravárenskej linke v ťahárni rúr. Foto: T. Kubej

Ďalšia linka v ťahárni rúr bola doplnená o orezávanie neskúšaných koncov a odstraňovanie 
otrepov po delení.                                                                                                      Foto: T. Kubej

Nižší objem zákaziek, vysoké ceny 
energií či odchod skúsených za-
mestnancov do predčasného dô-
chodku. Vedenie našej spoločnosti 
sa muselo v uplynulom roku popa-
sovať s mnohými prekážkami.

Viac nám uplynulých dvanásť me-
siacov z pohľadu výroby zosumari-
zoval Miloš Dekrét, člen Predsta-
venstva a výrobný riaditeľ akciovej 
spoločnosti Železiarne Podbrezová.

Za nami je náročný rok 2024. Aký 
bol z vášho pohľadu?

- Vo všetkých výrobných prevádz-
karňach bol veľmi náročný na orga-
nizáciu práce a zabezpečenie plnenia 
výrobných úloh. Zákazkovo sme ne-
boli naplnení na maximálnu výrobnú 
kapacitu. V oceliarni sme boli nútení 
v priebehu júna pristúpiť k optimali-
zácii stavov zamestnancov, všetkým 
dotknutým sme ponúkli adekvátnu 
odbornú prácu v ťahárni a valcovni 
rúr. Žiaľ, túto možnosť 
nevyužil takmer žiaden 
z nich. Z celého výrob-
ného úseku nám v prie-
behu roka odchádzali 
zamestnanci, buď na 
vlastnú žiadosť alebo 
do predčasného starob-
ného dôchodku. Museli 
sme sa prispôsobovať 
objemu zákaziek, ktoré 
sme mali k dispozícii a 
ich výrobu zabezpečo-
vať v požadovaných termínoch, nie-
kedy aj za cenu nadčasových hodín. 

Ako sa vyvíjala situácia vo výrobe v 
priebehu minulého roka?

- Vo valcovni bezšvíkových rúr 
bola výroba rúr určených na predaj 
stabilná, pohybovala sa od 10 000 
do 12 200 ton mesačne. Ťaháreň rúr 
v priebehu celého roka nemala po-
trebný objem zákaziek, v prvom pol-
roku sme napriek tomu neznižovali 
normu obsadenia zamestnancov. K 
zníženiu normy obsadenia sme pri-
stúpili až v júni. Nedostatok zákaziek 
na predaj počas celého roka sme 
mali aj v oceliarni, množstvo vstup-
ných polotovarov pre valcovňu rúr 
sme vyrábali podľa jej potreby. 

Ako ste pracovali v oceliarni počas 
minulého roka? 

- Počas celého roka sme pracovali 
v päťdňovom trojzmennom pracov-
nom režime od štvrtka do pondelka 
a ak bolo potrebné, v niektorých 
mesiacoch sme pracovali v utorok za 
nadčas. Tento režim bol stanovený 
v dôsledku vysokej ceny elektrickej 
energie, ktorú sme museli podľa po-
treby dokupovať na burzovom trhu. 
Elektrická energia cez víkendové 

dni bola vždy lacnejšia. Celkový ob-
jem výroby ocele bol 273 174 ton, v 
porovnaní s plnou celkovou kapaci-
tou ide o výrobu na 72 percent. Na 
predaj bolo určených 58 130 ton, 
čo je v porovnaní s najlepším rokom 
naplnenosť na 53 percent. V apríli, 
auguste a decembri boli vykonané 
plánované päťdňové stredné opra-
vy. Počas vianočných sviatkov sme 
pre nízku vnútropodnikovú potrebu 
nepracovali. 

Ako ste pracovali v prevádzkarni 
valcovňa bezšvíkových rúr? 

- Vo valcovni rúr sme prvých se-
dem mesiacov fungovali v nepretr-
žitom pracovnom režime, aj keď 
celkové objemy výroby boli počas 
jednotlivých mesiacov nižšie, ale 
sortimentná skladba zákaziek bola 
veľmi rozdrobená a náročná na po-
trebný čas jej finalizácie. Od augus-
ta do konca roka sme pracovali v 
šesťdňovom režime – pondelok až 
sobota. Zamestnanci linky kotlových 
rúr pracovali počas celého roka v 

nepretržitom režime. 
Celkovo sme vyrobili 
176 508 ton valcova-
ných rúr, čo predsta-
vuje naplnenosť ob-
jemu zákaziek oproti 
celkovej kapacitnej 
možnosti valcovne na 
88 percent. Na predaj 
sme vyrobili 123 357 
ton rúr, v porovnaní s 
najlepšími rokmi ide o 
naplnenosť na 93 per-

cent. V priebehu júna a decembra 
sme mali plánované stredné opravy. 
Po oprave v závere roka sme začali 
pracovať 23. decembra, počas via-
nočných sviatkov bol výrobný pre-
stoj a od 26. do 30. decembra sme 
vo valcovni rúr opäť pracovali.

Aby sme skompletizovali všetky vý-
robné prevádzkarne, poďme ešte k 
ťahárni rúr.

- V ťahárni rúr sme počas celého 
roka fungovali v nepretržitom pra-
covnom režime. Úpravňa na dielni 
1 pracovala v dvojzmennom pracov-
nom režime, okrem úpravárenských 
liniek, ktoré taktiež pracovali v ne-
pretržitom pracovnom režime. Od 
júna sme boli nútení zoptimalizovať 
normu obsadenia zamestnancov na 
objem zákaziek, ktorý sme mali k 
dispozícii. Celková výroba v ťahárni 
rúr bola 41 339 ton, čo predstavuje 
naplnenosť objemu oproti celkovej 
kapacite na 78 percent. Galvanizač-
ná linka pracovala prvé štyri mesiace 
v dvojzmennom pracovnom režime, 
od piateho mesiaca  iba v prvej zme-
ne. Počas celého roka pozinkovala 
785 ton. Druhovýroba pracovala pr-
vých päť mesiacov na tri zmeny, od 
šiesteho mesiaca v dvojzmennom 

pracovnom režime. Celkovo sa tu 
podelilo 977 ton presných rúr. Jedi-
ná prevádzka, ktorá mala dostatok 
zákaziek na plánovaný dvojzmenný 
pracovný režim, bola oblúkareň. V 
nej sme vyrobili 2 016 ton oblúkov a 
78 ton redukcií.

Ako by ste cel-
kovo zhodnotili 
výrobu za minu-
lý rok?

- Ak porovnám 
rok 2024 s ro-
kom 2022, ktorý 
hodnotíme ako 
rok, kedy všet-
ky prevádzkar-
ne pracovali na 
100 percent, v 
minulom roku 
bol objem vý-
roby v celej na-
šej spoločnosti 
naplnený na necelých 80 percent. 
Z pohľadu objemu výroby to nebol 
najlepší rok. Z hľadiska organizácie 
práce, aj napriek nižším výrobám, to 
bol veľmi náročný rok. Aj vzhľadom 
na absolútnu nerozumnosť zákona 
o predčasnom odchode do starob-
ného dôchodku sme stratili 70 naj-
skúsenejších zamestnancov, ktorí ho 
využili.

Napriek mínusovým číslam ste ne-
pozastavili investície v jednotlivých 
výrobných prevádzkarňach. Ktoré 
najvýznamnejšie boli realizované v 
roku 2024?

- V oceliarni bola zakúpená nová 
hlavná panva, nové Iveco na prevoz 
pohonných hmôt, zrealizovaná bola 
druhá etapa VN rozvodní na zariade-
ní plynulého odlievania. Vo valcovni 
rúr sme počas strednej opravy zre-

alizovali pravidelnú trojročnú výme-
nu dierovacieho lisu, vymenili sme 
nový riadiaci systém elongátora a 
zakúpili sme značenie pre rýchlora-
zenie dlhých textov na kotlovú lin-
ku. V decembri sa začala najväčšia 

investičná akcia, 
a to vybudovanie 
novej kotlovej linky 
č. 1 s novým ultra-
zvukom, orezáva-
ním neskúšaných 
koncov a balením 
do šesťhranu. Táto 
akcia bude ukon-
čená do konca ja-
nuára 2025. V ťa-
hárni sme doplnili 
úpravárenskú linku 
o novú ultrazvuko-
vú hlavu, doplnili 
sme ďalšiu linku 
o orezávanie ne-
skúšaných koncov 

a odstraňovanie otrepov po delení. 
Taktiež sme zakúpili značenie pre 
rýchlorazenie dlhých textov.

Aké sú vaše očakávania v roku 2025?
- Máme naplánované určité obje-

my výroby podľa finančného plánu 
vo všetkých výrobných prevádzkar-
ňach. Verím, že v priebehu roka sa 
našim obchodníkom tieto množstvá 
zákaziek podarí zabezpečiť. Všetko 
záleží ale na tom, či ožije priemysel-
ná výroba celej Európskej únie. 

Na záver chcem poďakovať všet-
kým zamestnancom akciovej spoloč-
nosti Železiarne Podbrezová za úsilie 
a pracovné nasadenie vynaložené 
pri plnení úloh počas uplynulého 
roka. Prajem všetkým zamestnan-
com a ich rodinným príslušníkom do 
roku 2025 veľa zdravia, šťastia a po-
hody v práci, ale i v súkromí.

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

        Máme napláno-
vané určité objemy 

výroby podľa 
finančného plánu vo 
všetkých výrobných 

prevádzkarňach. 
Verím, že v priebehu 

roka sa našim 
obchodníkom tieto 
množstvá zákaziek 
podarí zabezpečiť.
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Cieľom bude poskytovať kvalitné služby všetkým našim klientom

Spoločnosť ŽP Bezpečnostné služby 
s.r.o. zabezpečuje strážnu službu v 
akciovej spoločnosti Železiarne 
Podbrezová, ale aj v spoločnos-
tiach ŽP Group či iným externým 
klientom. O uplynulom roku, in-
cidentoch počas neho i o cieľoch 
a prioritách v najbližšom období 
sme sa zhovárali s Petrom Sujom, 
riaditeľom ŽP Bezpečnostné služ-
by s.r.o.

Rok 2024 je za nami. Ako ho hod-
notíte z pohľadu vašej spoločnosti?

- Uplynulý rok by som zaradil 
medzi tie náročnejšie. Ešte koncom 
roku 2023 a začiatkom 2024 sme 
sa museli vysporiadať s nárazovým 
odchodom viacerých  zamestnan-
cov do predčasného starobného 
dôchodku, čo nebolo úplne jed-
noduché. Náročná personálna si-
tuácia potom pretrvávala počas 

celého roku.
Od začiatku vlaňajška sme sa 

pripravovali aj na očakávané kom-
plikácie v doprave v súvislosti s 
druhou etapou rekon-
štrukcie cesty I/66 v 
Podbrezovej. Dočasné 
strážne stanovištia v 
starom závode ŽP a.s. 
boli nakoniec otvore-
né len počas krátkej 
doby, pretože doprav-
né obmedzenia boli 
podstatne menšie ako 
pri prvej etape rekon-
štrukcie v roku 2021.  

Oblasť nášho pod-
nikania sme v uplynu-
lom roku rozšírili o poskytovanie 
technickej služby. Našou prácou 
je každodenná kontrola osôb, vo-
zidiel na strážnych stanovištiach, 
riešenie bezpečnostných inciden-
tov, kontroly chránených objektov 
a prevádzkovanie elektronického 
poplachového a zabezpečovacie-

ho systému. Služby poskytujeme 
materskej spoločnosti, ďalším 
spoločnostiam ŽP GROUP a iným 
externým klientom. Napriek ob-

jektívnym ťažkostiam 
sme stanovené úlohy 
a záväzky, vyplývajúce 
zo zmlúv, splnili. 

Pribudli v porovnaní s 
minulým rokom inci-
denty? Čo ste museli 
riešiť najčastejšie?

- Je lepšie, ak do-
kážeme identifikovať 
problémovú oblasť 
a prijať preventívne 
opatrenia ešte pred 

samotným bezpečnostným inci-
dentom. Prevenciu považujeme za 
kľúčovú. Preto sme sa snažili, a aj 
naďalej sa budeme snažiť, navrho-
vať, respektíve prijímať technické, 
organizačné, personálne, prípadne 
aj legislatívne (v zmysle internej 
legislatívy) opatrenia na zlepšenie 

bezpečnosti. 
Napriek tomu však k incidentom 

dochádza a minulý rok, žiaľ, nebol 
výnimkou. Najčastejšie ide o pokus 
nastúpiť do práce pod vplyvom al-
koholu, aj keď zamestnanci vedia, 
že dychové skúšky sa vykonávajú 
denne (za minulý rok ich bolo tak-
mer 29-tisíc). Veľmi nepríjemné sú 
krádeže osobných vecí zo skriniek 
zamestnancov, najmä, ak sa pri vy-
šetrovaní zistí, že šatne sa napriek 
prechodovým zámkom, príkazom a 
nariadeniam neuzamykajú.

Pri tejto príležitosti chcem ape-
lovať aj na dodržiavanie nariadení 
a pravidiel pri užívaní komuniká-
cií v podniku, najmä vodičmi. Ide 
predovšetkým o dodržiavanie po-
volenej rýchlosti, rešpektovanie 
dopravného značenia, venovanie 
zvláštnej pozornosti pri prejazde 
železničnými priecestiami či do-
držiavanie pravidiel parkovania. 
Pripomínam aj peším, že pri po-
hybe po podniku by mali chodiť 

po chodníkoch, po vyznačených 
trasách, prípadne po okraji cesty a 
nie stredom cesty so slúchadlami v 
ušiach. 

Aké sú vaše ciele a čo bude priori-
tou v aktuálnom roku?

- Cieľom bude poskytovať kvalit-
né služby všetkým našim zazmluv-
neným klientom. Pochopiteľne, 
prioritou je materská spoločnosť a 
ostatné spoločnosti ŽP GROUP.

Čo prajete kolegom a čitateľom 
do nového roka?

- Všetkým želám veľa zdravia, 
šťastia a úspechov v práci aj v 
osobnom živote. Kolegom naviac 
prajem čo najmenej bezpečnos-
tných incidentov a čo najväčší „fr-
mol“ na vrátniciach, lebo to bude 
znamenať, že materskej firme sa 
darí a o to nám všetkým ide.

Martin Čermák: Aj napriek neľahkej 
situácii som pred novým rokom optimista

Spoločnosť ŽP Trade Bohemia, a.s., 
zabezpečuje na českom trhu pre-
daj bezšvíkových oceľových rúr a 
ďalších produktov vyrobených v 
podbrezovských železiarňach. Aj 
táto spoločnosť vlani naplno po-
cítila zložitú situáciu 
na trhu.

Uplynulý rok hod-
notíme s Martinom 
Čermákom, predse-
dom Predstavenstva 
a generálnym riadi-
teľom ŽP Trade Bo-
hemia, a.s.

Rok 2024 je za nami 
a prakticky z každej 
strany znejú hlasy, 
aký bol náročný. Ako 
ho hodnotíte z pohľadu vašej spo-
ločnosti?

- Uplynulý rok bol v našej ob-
chodnej činnosti na českom trhu 
poznačenými skutočnosťami, ktoré 
boli výnimočné a zásadne ovplyvnili 
našu prácu a tým aj obchodný vý-
sledok. Už v závere roka 2023 došlo 
k zastaveniu výroby a následne k 
rozhodnutiu o uvalení insolvenčné-
ho riadenia u nášho hlavného kon-
kurenčného výrobcu Liberty Steel 
Ostrava. V prvom polroku 2024 tým 

došlo v sortimente valcovaných rúr 
za tepla k vytvoreniu nadštandard-
ných objemových požiadaviek u 
spoločných zákazníkov. Tí sa v oba-
vách o zaistenie potrebných množ-
stiev materiálu operatívne obracali 
na našu spoločnosť. Situácia s na-
plnenosťou výrobných kapacít v ak-
ciovej spoločnosti Železiarne Pod-

brezová nám umožnila 
tieto potreby plniť. 

 
Ako sa ďalej vyvíjal ob-
jem predaja?

- V polovici vlaňajš-
ka naši odberatelia 
postupne znižovali 
materiálové potreby a 
svoje nákupy čiastočne 
vykrývali z importov, 
ktoré pochádzali z vý-
chodných krajín. Pred 
záverom roka 2024 

došlo v Liberty Steel Ostrava k ob-
noveniu výroby vo valcovniach rúr 
formou prenájmu výrobných tech-
nológií externou spoločnosťou. 
Tým pádom došlo i k jej návratu na 
obchodné trhy. Musím tiež uviesť, 
že rok 2024 bol pre našu spoloč-
nosť úspešný v dodávkach valco-
vaných rúr do oblasti energetiky, 
pričom boli realizované, z hľadiska 
množstva, významné kontrakty pre 
rekonštrukcie tepelných uhoľných 
elektrární. V distribúcii sortimentu 

presných rúr ťahaných za studena 
došlo k znižovaniu predajných ob-
jemov, najmä vo veľkoobchodných 
spoločnostiach, ktoré tvoria väčši-
nu v našom zákazníckom portfóliu. 
Skladové kapacity tak títo zákazníci 
minimalizujú na stavy, aby uspoko-
jili stálych odberateľov. Štruktúra 
veľkoobchodných odberateľov je 
na českom trhu pre ŽP Trade Bohe-
mia, a.s., stabilná, pričom z pohľadu 
ročných odberov 
sa na popred-
ných miestach 
umiestnili spo-
ločnosti FERONA 
a.s., FAVEX s.r.o., 
Kovo obchod JPL 
s.r.o., VZV Steel a 
STAMPA Ostrava 
a.s.

V priebehu pr-
vého štvrťroka 
sme v komodite 
presných rúr do-
plnili naše štan-
dardné dodávky 
o objemovo výraznú projektovú 
zákazku výmenníkových rúr, ktorá 
bola realizovaná so spoločnosťou 
MUTT s.r.o. Distribúcia ostatných 
materiálov, rúrových oblúkov a pro-
duktov hutníckej druhovýroby zod-
povedala minulým obdobiam. 

Z európskeho pohľadu nebol 
vývoj v oceliarenskom priemysle 

priaznivý. Je potrebné efektívnej-
šie pristupovať k opatreniam chrá-
niacim európsky trh, aby zamedzili 
lacnému dovozu, ktorý spôsobujú 
nekalé obchodné praktiky tretích 
krajín s nižšími klimatickými ambí-
ciami. 

Rok 2024 nebol rozhodne sta-
bilným časovým úsekom. Najmä v 
letných mesiacoch bolo náročné 
zaistiť patričné objemy blížiace sa 

n a s t a v e n é m u 
o b c h o d n é m u 
plánu. Avšak 
celkový obraz 
nášho predaja v 
Českej republike 
bol vďaka kon-
kurenčným okol-
nostiam a projek-
tovým zákazkám 
pozitívny. 

Poďme už ku 
konkrétnym čís-
lam. Aký objem 
predaja zabezpe-

čila ŽP Trade Bohemia, a.s. v uply-
nulom roku?

- Vlani sme zabezpečili predaj kon-
tinuálne odlievaných blokov v celko-
vom objeme 1 178 ton, valcovaných 
rúr 14 225 ton, presných rúr 5 421 
ton, hutníckej druhovýroby 125 
ton a rúrové oblúky a príslušenstvo 
predstavovali dohromady 85 ton. 

Na záver tradičná otázka. Aké sú 
vaše prognózy na rok 2025? Je 
šanca, že sa situáciu na trhu aspoň 
mierne zlepší?

- Pred nami je rok, v ktorom sú už 
v jeho začiatkoch stále veľké otáz-
niky, najmä aký bude vývoj cien 
energií potrebných pre zaistenie 
plynulosti a efektívnosti výrobných 
procesov. Stále je na východ od nás 
prítomný vojenský konflikt, impor-
tujú sa konkurenčné produkty z 
tretích krajín a v neposlednom rade 
je tu problematická hospodárska 
situácia v krajinách lídrov Európskej 
únie. Tieto negatíva budú vstupo-
vať do našej obchodnej práce, ale v 
tomto prostredí sa nachádzame už 
nejaké obdobie, takže nie je pre nás 
nové. Aj napriek zložitej situácii na 
trhu s našimi produktmi som opti-
mista, šance na zlepšenie obchod-
ného prostredia sú tu vždy. 

Čo prajete kolegom a čitateľom do 
nového roka?

- Chcel by som sa v prvom rade 
poďakovať všetkým zamestnancom 
ŽP Group za spoluprácu. Do nového 
roka prajem veľa zdravia, spokoj-
nosti a osobných úspechov.

Jozef Ďurian: Naším cieľom je dať ľuďom v regióne prácu

Akciová spoločnosť ŽIAROMAT 
Kalinovo je tradičný výrobca žia-
ruvzdorných materiálov s históri-
ou siahajúcou až do roku 1890. K 
výrobe žiaruvzdorných výrobkov 
ju predurčuje bohatý výskyt žiaru-
vzdorných ílov v lokalite Ipeľskej 
kotliny a v minulosti tiež geogra-
fická blízkosť viacerých spracova-
teľov železnej rudy a rúd neželez-
ných kovov. Dnes je ŽIAROMAT a.s. 
moderným výrobcom so širokým 

sortimentom výrobkov zahŕňajú-
cim šamotové stavivá, MgO-C sta-
vivá a hmoty, žiaruvzdorné hmoty, 
žiarobetóny, žiarobetónové pre-
fabrikáty a syntetické trosky.

O minulom roku, prognózach, 
cieľoch a prioritách sme sa rozprá-
vali s Jozefom Ďurianom, generál-
nym riaditeľom akciovej spoloč-
nosti ŽIAROMAT Kalinovo.

Rok 2024 je za nami a prakticky z 
každej strany znejú hlasy, aký bol 
náročný. Ako ho hodnotíte z poh-
ľadu vašej spoločnosti?

- Do histórie ŽIAROMAT-u sa 
uplynulý rok zapíše ako jeden z 
najťažších a mimoriadne dyna-
mických. Naštartovali sa viaceré 
zmeny a opatrenia. Samozrejme, 
kľúčové opatrenia smerovali do ob-
lasti riadenia nákladov v najväčších 
nákladových položkách. Snažili sme 
sa udržať nákladovú konkurencie-
schopnosť. Boli prijaté rozhodnu-
tia v personálnej oblasti. Na jednej 

strane kumulovaním pracovných 
činností a na druhej strane ožive-
ním stavu zamestnancov o „mladú 
krv“.

Aké sú vaše prognózy na rok 2025? 
Je šanca, že sa situáciu na trhu as-
poň mierne zlepší?

- Neočakávam zlep-
šenie situácie na trhu v 
prvom polroku, ale dú-
fam v zlepšenie v tom 
druhom. Verím, že ak 
sa situácia na ocelia-
renskom a hutníckom 
trhu v Európe bude 
zlepšovať, situácia v 
ŽIAROMAT-e sa po-
stupne bude dostávať 
do normálu. Vnímame 
viaceré nové obchodné príležitosti, 
ktoré by nám výrazne zlepšili hos-
podársku situáciu. Takže vidím šan-
cu pre ŽIAROMAT.

Aké sú vaše ciele a čo bude priori-

tou v aktuálnom roku?
- Cieľ je jednoduchý. Dať ľudom 

v regióne prácu. Preto absolútnou 
prioritou pre rok 2025 je prežiť a 
stabilizovať hospodársku situáciu. 
Jednoducho povedané – získať 
objednávky, aby sa výroba dostala 

čo najbližšie k svojej 
efektívnej kapaci-
te. Sú rozpracované 
ciele pre obchodný 
úsek so zameraním 
na zvyšovanie podie-
lov na zákazníkovi 
predajom tradičných 
aj nových produk-
tov. Tiež pracujeme 
na zvyšovaní trho-
vého podielu vyhľa-
dávaním príležitostí 

preniknutia na nové produktové 
aj geografické trhy. Ďalšie priority 
smerujú do vnútra firmy, naďalej 
budeme pokračovať v efektívnej-
šom riadení nákladov. Nebude to 
ľahký rok. Bude si vyžadovať viac 

úsilia ako doteraz, budeme musieť 
byť dôslednejší, zodpovednejší aj 
pozitívnejší.

Čím žijete v týchto dňoch?
- Ukončovaním minulého roka, 

plánovaním toho aktuálneho a 
najmä žijeme pracovnými stretnu-
tiami, predovšetkým s odberateľmi 
a dodávateľmi, a to nielen s tradič-
nými. Máme záujem oživovať staré 
vzťahy, ale ísť aj do nových vzťahov 
a partnerstiev.

Čo prajete kolegom a čitateľom do 
nového roka?

- Želám im 365 šťastných dní. Bez 
zdravotných problémov, bez kon-
fliktov a bez stresu.

          Vnímame viaceré 
nové obchodné 

príležitosti, ktoré by 
nám výrazne zlepšili 

hospodársku situáciu. 
Takže vidím šancu 

pre ŽIAROMAT.

        Pred nami je 
rok, v ktorom sú už v 
jeho začiatkoch stále 
veľké otázniky, najmä 

aký bude vývoj cien 
energií potrebných pre 

zaistenie plynulosti 
a efektívnosti 

výrobných procesov.
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Ing. Vladimír Hanzen
prevádzkovo technický zamestnanec Tcú

Počas miniburzy práce. Foto: M. Ridzoň

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Vo valcovni bezšvíkových rúr realizovali strednú opravu

Stredná oprava zariadení valcovne 
bezšvíkových rúr bola zrealizovaná 
v termíne od 9. do 23. decembra. 
Po ukončení opravárenských prác 
bola postupne odskúšaná funkč-
nosť jednotlivých zariadení počas 
studených skúšok, a to 23. decem-
bra v prvej zmene bez ohriateho 
materiálu. Postupne boli oživené 
a odskúšané všetky zariadenia na 
príprave vsádzky, výrobe lúp a vý-
robe rúr. Následne boli vykonané 
teplé skúšky spojené s valcovaním. 
Dňa 26. decembra bola v stredisku 
výroba lúp a rúr, v druhej zmene, 
spustená výroba.

Príprava strednej opravy spočí-
vala v objednaní, nákupe a výrobe 
požadovaných materiálov, náh-
radných dielov, ako aj v príprave 
interných a externých výkonov pre 
zrealizovanie naplánovaných opra-
várenských prác. Na oprave sa po-
dieľali interní zamestnanci valcovne 
bezšvíkových rúr, centrálnej údržby 
valcovne bezšvíkových rúr, hlavnej 
mechanickej dielne centrálnej údrž-
by, elektroservisu, automatizácie, 
energetiky, dopravy, zásobovania a 
závodného hasičského zboru. Ok-
rem interných zamestnancov nám 
počas opravy pomáhali aj externí 
zamestnanci, a to z TEPLOTECHNA 
PRŮMYSLOVÉ PECE, s.r.o., Mon-
táže Trenčín, s.r.o., Stainless Mas-
ter, s.r.o., Hutných montáží Košice, 
s.r.o., ECO NEXT, s.r.o., Rohrer-Im-
pera, s,r,o., Pvsteel s.r.o., NORISSON 
s.r.o, WAFAREX, s.r.o., LubTec-SK, 
s.r.o., Staso DZ s.r.o, SUNIK, s.r.o., 
BBF elektro, s.r.o., ELEKTRICKÉ SYS-
TÉMY, spol.s.r.o., ABB, s.r.o., Framag 
GmbH a SMS Group GmbH. Na uve-
dené firmy sme sa obrátili s požia-
davkou o pomoc z úzko špecializo-
vaných, ale aj kapacitných dôvodov.

Všetky práce a jednotlivé akcie, 
ktoré boli naplánované, boli zreali-
zované včas a v požadovanej kvali-
te. Práce počas strednej opravy boli 
koordinované a riadené prostred-
níctvom každodenného riadiaceho 
štábu opravy. Odborné opraváren-
ské práce boli riadené a organizova-
né najmä riadiacimi zamestnanca-
mi centrálnej údržby pre valcovňu 
bezšvíkových rúr. Organizácia prác 
pomocného charakteru, ako čis-
tenie výrobných prostriedkov, boli 
riadené riadiacimi zamestnancami 
valcovne bezšvíkových rúr.

Veľký rozsah prác
Z dôvodu veľkého rozsahu prác 

spomeniem len niektoré. Pri nará-
žacej peci (NP) na vstupnom úseku 
sme vymenili dopravné valce. Na 
tlačke NP boli vymenené hydraulic-
ké valce pre jej pojazd. Na nožnici 
Lindemann bola prekontrolovaná 
spojka a brzda predlohovej hria-
dele a v rámci generálnej opravy 
bolo vymenené šmýkadlo vrátane 
jeho vedenia. Na úseku paletizácie 
sa vymenili rošty a dopravník pod 
tlačkou paletizácie. Na vyťahova-

com zariadení karuselovej pece boli 
vymenené pojazdové kolesá. Na 
karuselovej peci prebehla výmena 
vnútorného vodného žľabu a bol 
vymenený pohon nísteje č. 3. Na 
doprave za karuselovou pecou boli 
vymenené dopravníkové sekcie č. 
2, 7, 8, 10. Na kalibrovacom due 
sme vymenili uloženie horného a 
dolného valca. Na dierovacom lise 
prebehla investičná akcia, ktorá 
zahŕňala výmenu základových nos-
níkov, čo bolo časovo náročné kvôli 
nutnosti vykonať stavebné úpravy. 
Následne prebehla výmena diero-
vacieho lisu, v hydraulickom systé-
me dierovacieho lisu boli opravené 
uchytenia plniaceho potrubia hlav-
ných valcov a boli vymenené opot-
rebované hydraulické prvky. 

Ďalšie úlohy
Okrem spomínaných prác boli 

realizované aj ďalšie úlohy. Pred 
elongátorom boli vymenené re-
ťaze, vrátane hnacích a hnaných 
kolies, vymenený bol vozík tlač-
ky. Najväčšie práce elektroúdržby 
spočívali v realizácii investičnej 
akcie, a to vo výmene meničov 
a riadiaceho systému pre pohon 
elongátora o výkone 2,4 MW a 
pohonu tlačky elongátora o vý-
kone 125 kW, kde pôvodné kom-
ponenty od firmy ALSTOM sme 
nahradili meničmi ACS880 a ria-
diacim systémom S800 od firmy 
ABB. Zrealizovaná bola aj gene-
rálna oprava na vyťahovacom ra-
mene z Karuselovej pece, kde sa 
stýkače nahradili meničmi ACS880 
od firmy ABB, pre dynamické brz-
denie elektromotorov vyťahova-
cieho ramena. Ďalšie prevedené 
práce spočívali v revízii 6 kV elek-
tromotorov a výmene odporníka 
pre rozbeh 6 kV elektromotora 
odvalcovacej stolice za nový typ 
MFA1/500A od ABB.

Na pretlačovacej stolici boli vy-
menené pastorky pohonu, horné 
aj spodné pojazdové lišty v úseku 
prevodovky a spojovacieho kusa, 
dispozícia blokovania, lišty uloženia 
košov na výbehu, spodné a horné 
rádiusové lišty vstupnej časti za-
riadenia a dopravné valce výbehu.  
Na rozvode vysokotlakovej vody 
bolo vymenené koleno potrubia 
smerom k ostreku pred kalibrova-
cím duom. Pred odvalcovacou sto-
licou bol vymenený kinematický 
mechnizmus dvíhania a spúšťania 
dopravných valcov. Na telese od-
valcovačky prebehla výmena vo-
diaceho púzdra horného valca č. 2 
Na tepelnej stabilizácii tŕňových tyčí 
boli vymenené roštnice a hriadele 
nahadzovača z pece stabilizácie na 
dopravník do pretlačovacej stolice. 
Na úseku kabíny č. 6 boli vymenené 
všetky páky preklápačov dopravy, v 
rámci generálnej opravy boli vyme-
nené štyri kusy rámov konštrukcie 
reťazového vlečníka. 

Na krokovej peci pred redukov-
ňou bola vymenená chladiaca vaňa 
č. 7, poškodené stĺpiky, roštnice 
krokovadiel pece a dopravné valce 
výstupného dopravníka pece. Bola 
vymenená časť stropnej izolácie 
pece v rozsahu 30 metrov štvorco-
vých. Na redukovni boli vymene-
né dopravné valce na vstupnom 
dopravníku, dolné lišty telesa re-
dukovne, všetky púzdra, náboje a 
prevodovka č. 12 na jej pohone. Na 
krokovom chladníku boli vymene-
né opotrebené valce vstupného a 
výstupného dopravníka. Opravené 
bolo striasanie krokového chladní-
ka. Bola uskutočnená výmena rošt-
níc krokovania 2 polovice chladníka. 

Na deliacej píle Framag č. 2 pre-

Reťazový vlečník dopravy lúp úseku kabíny č. 6. Foto: V. Hanzen

Nové meniče pre pohon a tlačky elongátora. Foto: V. Hanzen

behla výmena upínacich čeľustí, 
na ďalšej Framag č. 3 bol vymene-
ný pohon posuvu pílového kotúča. 
Bola vykonaná komplexná výmena 
hydraulických hadíc zarážok píl č. 2 
a 3.

Na zariadení pre opracovanie val-
cov stojanov redukovne prebehla 
komplexná oprava, ktorá spočívala 
vo výmene lineárneho a guličkové-
ho vedenia osi x, y, z.

V úpravni rúr bola zrealizovaná 
oprava poškodených dopravných 
zariadení. Taktiež bola zrealizovaná 
pravidelná ročná údržba na defek-
tomatoch, ktorá zahŕňala výmenu 
spodnej časti výfukového žľabu 
hornej linky. Bola vykonaná výme-
na opotrebených časti kinematiky 
veľkých a malých vyhadzovačov do 
výfukového žľabu obidvoch liniek. 
V rámci investičnej akcie bola počas 
strednej opravy začatá výmena skú-
šobnej linky kotlových rúr č. 1, kto-
rej montáž momentálne prebieha 
aj v mesiaci január.

Poďakovanie za realizáciu
Najbližšie týždne a mesiace uká-

žu, do akej miery sa nám podarilo 
naše ciele naplniť a veríme, že bu-
deme môcť konštatovať, že všetky 
zrealizované práce dopadli z kva-
litatívneho hľadiska dobre. Sme 
presvedčení, že nemalé finančné 
prostriedky investované do zlepše-
nia stavu a modernizácie zariade-
nia boli investované veľmi účelne a 
efektívne. 

Na záver je možné konštatovať, 
že tak, ako aj v predchádzajúcich 
opravách, odviedli kolektívy všet-
kých zamestnancov zúčastnených 
na oprave veľké množstvo práce, za 
čo im patrí poďakovanie.

Na miniburze práce sme 
hľadali nových zamestnancov

Úrad práce, sociálnych vecí a ro-
diny (ÚPSVaR) v Brezne, v spolu-
práci s akciovou spoločnosťou Že-
leziarne Podbrezová, zorganizoval 
v polovici januára v priestoroch 
odboru personalistiky a miezd mi-
niburzu práce. Z tridsiatich pozva-
ných uchádzačov sa jej zúčastnilo 
24, pričom niektorí z nich sa už 
zamestnali v našich železiarňach.

Prítomní na miniburze boli aj 
Martin Ridzoň, riaditeľ ÚPSVaR v 
Brezne, Ján Villim, člen Predstaven-
stva a personálny riaditeľ ŽP a.s. a 
zástupcovia prevádzkarní ocelia-
reň, ťaháreň rúr a valcovňa bezšví-
kových rúr.

„Uchádzačom o prácu v našej 
akciovej spoločnosti sme najskôr 

pustili prezentačné videá, aby si ve-
deli predstaviť prácu, ktorá je vyko-
návaná v jednotlivých prevádzkar-
ňach. Dali sme im vyplniť osobné 
dotazníky, v ktorých uviedli svoje 
vzdelanie a pracovné skúsenosti. 
S každým sme viedli osobný poho-
vor, v ktorom sme zisťovali záujem 
uchádzačov u nás pracovať,“ infor-
movala Martina Ťažká z odboru 
personalistiky a miezd.

„Traja z nich už v priebehu mesia-
ca január nastúpia do prevádzkar-
ne ťahárne rúr. Desať uchádzačov 
bude pozvaných na ďalšie osob-
né pohovory. Niektorí z nich ešte 
musia ukončiť rekvalifikačné kurzy 
organizované ÚPSVaR. Aby mohli 
u nás pracovať, musia tiež prejsť 
lekárskou prehliadkou, respektíve 
psychotestami,“ dodala na záver 
M. Ťažká.
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Katarína Dzubáková
žiačka 4.G triedy SSŠ ŽP

Výlet do Poľska si naši žiaci naplno užili

Posledný týždeň pred vianočnými 
prázdninami sme boli súčasťou 
projektu Erasmus+ s nosnou té-
mou Eco&Chill Christmas, ktorý sa 
konal v spolupráci s poľskými štu-
dentami zo strednej školy v mes-
tečku Syców. Dohromady sme tam 
strávili päť dní, ale stihli sme toho 
až-až.

Náš výlet sa začal v nedeľu, keď 
sme v poobedných hodinách prišli 
do hotela, navečerali sa s vedením 
našej partnerskej školy a oddycho-
vali. V priebehu štyroch nasledujú-
cich dní sme stihli naozaj mnoho. 
Hneď v pondelok sme sa zoznámi-
li s našimi poľskými kamarátmi a 
predstavili sme si navzájom hravou 
formou obe naše krajiny a školy. 
Tiež sme navštívili múzeum „bom-
biek“, čiže vianočných gúľ, kde boli 
gule naozaj rozmanité – od prírod-

Naši žiaci mali v Poľsku bohatý program.  Foto: SSŠ ŽP

ných motívov až po uhorky, ktoré 
sa nám, samozrejme, páčili najviac. 
Najlepšou aktivitou bolo asi vyrá-
banie vianočných ozdôb z udrža-
teľného materiálu, či už na veľký 

stromček alebo na náš eco-strom-
ček, ktorý sme vyrobili zo starých 
konárov ešte na Slovensku. Bol fakt 
cool a všetkých zaujal a inšpiroval, 
pretože sme ho vyrobili bez jediné-

ho klinca či šrauby. Tiež sme mali 
možnosť navštíviť mesto Vroclav, 
ktoré sme prebrázdili so sprievod-
kyňou a zakončili sme to krásnymi 
vianočnými trhmi, typickými pre 
toto očarujúce mesto (a nesklama-
li). Vroclav je nevšedné miesto, kam 
sa iste budeme chcieť mnohí vrátiť. 
Posledný deň bol venovaný prírode 
a zábave. Navštívili sme arborétum 
s odborným výkladom a mohli sme 
nazrieť aj do pracovní a laboratórií. 
Dokonca sme dostali aj mäsožrav-
ky rosičky, ktoré, ako dúfame, ešte 
stále žijú v našich domácnostiach. 
Celý program sme zakončili tak, 
ako sa má, čiže na párty. Mali sme 
spoločnú tradičnú poľskú vianočnú 
večeru, ochutnali sme polievku z 
červenej repy alebo pirohy plnené 
hríbmi. Vzájomne sme sa obdaro-
vali vlastnoručne vyrobenými via-
nočnými eco-darčekmi, slávnostne 
nám boli odovzdané certifikáty o 
účasti na projekte Erasmus+ a na-

koniec sme už len naštartovali re-
prák a zábava sa mohla začať.

Síce sme boli v Poľsku iba pár 
dní, náramne sme si ich užili. Ako 
sa neskôr vyjadrili aj všetci spolu-
žiaci: „Nikdy sme sa nenudili, ale 
zároveň ani príliš neunavili.“ Vytvo-
rili sme si nové priateľstvá, vyšli zo 
svojich komfortných zón, využili a 
zlepšili naše cudzojazyčné a komu-
nikačné schopnosti a videli nové 
miesta, zvyky, osobnosti… Všetci, 
ktorí budú alebo majú možnosť 
zúčastniť sa niečoho podobného, 
neváhajte, je to jeden z najlepších 
zážitkov, aké sme počas nášho štú-
dia zažili. 

A v neposlednom rade ďakujeme 
pani Vojtko Syčovej, pánovi Pete-
rajovi a najmä našej triednej, pani 
Tajbošovej. Ďakujeme za krásny 
rozlúčkový výlet.

Počet detí 0 detí 15-18r. 1 dieťa 15-18r. 2 deti 15-18r. 3 deti 15-18r.
0 detí do 15 r. --- 50 / 200 100 / 321 150 / 403

1 dieťa do 15 r. 100 / 399 150 / 482 200 / 538 250 / 578

2 deti do 15 r. 200 / 642 250 / 672 300 / 693 350 / 710

3 deti do 15 r. 300 / 806 350 / 809 400 / 811 450 / 812

4 deti do 15 r. 400 / 924 450 / 912 500 / 903 550 / 993

5 detí do 15 r. 500 / 1013 550 / 993 600 / 1083 650 / 1173

6 detí do 15 r. 600 / 1083 650 / 1173 700 / 1263 750 / 1354

Otázky a odpovede k daňovému bonusu na dieťa
Ing. Zuzana Peniaková
odbor personalistiky a miezd

Rok 2024 bol druhým a posled-
ným z prechodného obdobia, 
kedy si rodičia uplatňovali daňový 
bonus na dieťa vo výške 140 eur. 
Od tohto roka však nastali zmeny 
– znižuje sa nielen veková hrani-
ca, ale aj výška príspevku. Zuzana 
Peniaková z odboru personalistiky 
a miezd odpovedá na najčastejšie 
otázky. 

V akej výške sú  pre rok 2025 sta-
novené mesačné sumy daňového 
bonusu  na dieťa?

- Základné mesačné sumy daňo-
vého bonusu na deti platné počas 
roka 2025 sú stanovené vo výške:

• 100 € na dieťa vo veku do dovŕ-
šenia 15 rokov),

• 50 € na dieťa vo veku od 15 ro-
kov do dovŕšenia 18 rokov.

Súčasne je suma vyplateného 
daňového bonusu ohraničená aj v 
závislosti od čiastkového základu 
dane, pričom platí, že daňový bo-
nus je najviac:

• pri 1 dieťati 29 % čiastkového 
základu dane,

• pri 2 deťoch 36 % čiastkového 
základu dane,

• pri 3 deťoch 43 % čiastkového 
základu dane,

• pri 4 deťoch 50 % čiastkového 
základu dane,

• pri 5 deťoch 57 % čiastkového 
základu dane,

• pri 6 a viac deťoch 64 % čias-
tkového základu dane .

Maximálna možná suma daňo-

vého bonusu sa určuje z čiastko-
vého základu dane z príjmov podľa 
§ 5 ZDP (príjem zo zamestnania) 
alebo čiastkového základu dane z 
príjmov podľa § 6 ods. 1 a 2 ZDP 
(príjem z podnikania) alebo z úhr-
nu týchto čiastkových základov 
dane daňovníka.

Základom dane (čiastkovým zá-
kladom dane) zamestnanca z príj-
mov podľa § 5 ZDP (teda príjem zo 
zamestnania) sú zdaniteľné príjmy 
zamestnanca zo závislej činnosti 
(spravidla hrubá mzda) znížené o 
poistné a príspevky, ktoré je povin-
ný platiť zamestnanec (poistné na 
sociálne a zdravotné poistenie...).

Počet percent (29 až 64 % čias-
tkového základu dane) sa určí pod-
ľa počtu vyživovaných detí.

Ak počas roka dôjde k zmene 
počtu vyživovaných detí (zamest-
nancovi sa počas roka narodilo die-
ťa, prípadne dieťa doštudovalo), 
tak sa ohraničenie sumy daňového 
bonusu určí podľa počtu vyživo-
vaných detí za jednotlivé mesiace 
alikvotne.

Čo v prípade, keď je mesačný prí-
jem zamestnanca v takej výške, 
ktorá nepostačuje na výplatu plnej 
sumy daňového bonusu (zamest-
nanec je PN, čerpal ošetrovné...)?

- V takomto prípade je možné v 
ročnom zúčtovaní, resp. daňovom 
priznaní zamestnanca doplatiť da-
ňový bonus, pokiaľ to jeho ročný 
príjem umožňuje. Ak je príjem ne-
postačujúci, je možné v daňovom 
priznaní pripočítať aj príjem – čias-
tkový základ dane – ďalšej opráv-

nenej osoby (obvykle druhého ro-
diča),  a to podľa počtu mesiacov, 
na začiatku ktorých (teda 1. deň v 
danom mesiaci) táto oprávnená 
osoba splnila podmienky na uplat-
nenie daňového bonusu. Tento po-
stup – pripočítanie príjmu aj druhej 
osoby – je možný len po ukončení 
roka, nie je ho možné uplatniť me-
sačne.

Čo v prípade, keď zamestnanec 
poberá daňový bonus napr. päť 
mesiacov na dve deti do 15 rokov, 
následne ochorie a jeho  prácene-
schopnosť trvá až do konca kalen-
dárneho roka? Doplatí sa mu da-
ňový bonus?

- Všetko závisí od príjmu zamest-
nanca. Do 31. decembra 2024 
platilo, že ak by bola suma daňo-
vého bonusu v ročnom zúčtovaní, 
resp. daňovom priznaní nižšia ako 
výplata už vyplatených daňových 
bonusov v priebehu roka, tento ná-
rok ostal zachovaný. Od 1. januára 
2025 sa toto pravidlo ruší a platí, že 

V tabuľke je podľa počtu a veku detí uvedená plná suma daňového bonusu za jeden mesiac. Za lomítkom je uvedená hrubá mzda, pri 
ktorej bude daňový bonus vyplatený v plnej výške.

rozhoduje výpočet sumy daňového 
bonusu v ročnom zúčtovaní, resp. 
daňovom priznaní. Ak bude suma 
daňového bonusu vypočítaná v 
ročnom zúčtovaní, resp. daňovom 
priznaní nižšia ako suma už vypla-
tených daňových bonusov, zamest-
nanec musí rozdiel vrátiť. Zamest-
nanec však môže zrušiť nárok na 
uplatnenie daňového bonusu  a 
tento nárok si môže uplatniť nap-
ríklad druhý rodič. Rovnako môže 
zvoliť uplatnenie príjmu druhej 
oprávnenej osoby.

Čo teda majú robiť zamestnan-
ci, ktorí si chcú uplatniť nárok na 
daňový bonus pri výpočte mesač-
ných preddavkov na daň aj v roku 
2025?

- Predovšetkým musia do konca 
januára 2025 vypísať a podpísať 
nové tlačivo  „Vyhlásenie na uplat-
nenie nezdaniteľnej časti základu 
dane na daňovníka a daňového bo-
nusu“, v ktorom vyhlásia, že sú da-
ňoví rezidenti SR a počas roka majú 
zdaniteľné príjmy len zo zdrojov na 
území SR. Ak by totiž poberali príj-
my aj zo zahraničia, nemohli by po-
berať daňový bonus mesačne, ale 
len po skončení roka 2025 a nárok 
naň by si uplatnili v daňovom pri-
znaní. V daňovom priznaní by sa po 
započítaní všetkých – tzv. celosve-
tových príjmov posúdilo, či 90 % z 
týchto celosvetových príjmov pred-
stavujú príjmy zo zdrojov na území 
SR. Ak by táto podmienka nebola 
splnená, nárok na daňový bonus 
by nevznikol. Splnenie podmienky 

90 % podielu príjmov zo zdrojov na 
území SR v rámci celkových príjmov 
je nevyhnutné aj v prípade, keď si 
daňovník chce uplatniť aj príjem 
ďalšej oprávnenej osoby. Pokiaľ by 
táto ďalšia oprávnená osoba túto 
podmienku nespĺňala, nemôže si 
daňovník jej príjem pre výplatu da-
ňového bonusu využiť.

Ak teda budem poberať celý rok 
2025 daňový bonus, pretože me-
sačne splním výšku príjmu pre 
uplatnenie nároku na jeho výpla-
tu, nemám žiadne iné starosti?

- V každom prípade bude roz-
hodujúce daňové priznanie, resp. 
ročné zúčtovanie zamestnanca za 
rok 2025. Pretože od 1. januára 
2025 platí nové ustanovenie zá-
kona 595/2003 o dani z príjmov, 
a to hovorí, že pokiaľ je čiastkový 
základ dane oprávnenej osoby 
vyšší ako 1,5 násobok priemernej 
mesačnej mzdy spred dvoch rokov 
(teda v roku 2023), suma daňové-
ho bonusu na každé dieťa sa zníži 
o jednu desatinu rozdielu medzi 
dosiahnutým čiastkovým základom 
dane a 1,5 násobkom zistenej prie-
mernej mesačnej mzdy. Tá bola zis-
tená Štatistickým úradom SR za rok 
2023 vo výške 1 430 eur. Znamená 
to, že každý poberateľ daňového 
bonusu ho bude mať po skončení 
roka 2025 v ročnom zúčtovaní ale-
bo daňovom priznaní prepočítaný 
a v prípade, že mesačný čiastkový 
základ dane prekročí hranicu 2 145 
eur, bude mu vyplatený daňový bo-
nus krátený a rozdiel musí vrátiť.

Oznam
Odbor personalistiky a miezd upozorňuje všetkých zamestnancov, ktorí 
poberajú daňový bonus na dieťa, že s platnosťou od 1. januára tohto 
roka sa zásadne menia podmienky jeho priznávania. Zmeny sa týkajú 
veku dieťaťa, výšky daňového bonusu a dosiahnutého zárobku zamest-
nanca. Po novom je stanovená výška daňového bonusu na 100 eur pre 
dieťa do 15 rokov a 50 eur pre dieťa do 18 rokov. Zároveň má zamestna-
nec povinnosť podpísať nové vyhlásenie k dani v termíne do 31. januára 
2025. Môže tak urobiť v príslušnej mzdovej učtárni, kde dostane všetky 
potrebné informácie. V prípade, že zamestnanec nepodpíše spomínané 
daňové vyhlásenie, bude mu vyplácanie daňového bonusu od januára 
pozastavené.Ilustračné foto: pexels.com
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Začiatok lyžiarskej sezóny prilákal na Tále stovky návštevníkov

S miernym oneskorením, ale pred-
sa. Lyžiarsku sezónu na Táľoch ot-
vorili v tretí deň nového roka, a to 
veľkolepo – podujatím Happy Ski 
Tále a vydareným koncertom po-
pulárnej pop-punkovej slovenskej 
legendy Iné Kafé. Do strediska za-
vítali stovky návštevníkov nielen 
z regiónu, ale aj z ďalších kútov 
Slovenska. V dave ľudí však bolo 
počuť aj poľštinu, češtinu či ma-
ďarčinu. 

Nepriaznivé počasie v závere 
roka neumožnilo otvoriť lyžiarsku 
sezónu v plánovanom termíne. 
Hoci zamestnanci Ski Tále pripravo-
vali svahy počas celého decembra, 
lyžovačku oficiálne odštartovali až 
po novom roku, keď bolo technic-
kého snehu dostatok a aj teploty 
klesli nižšie pod nulu. 

Začiatok sezóny spestrilo podu-
jatie Happy Ski Tále plné zábavy 
pre malých i veľkých. Krásne sl-

nečné počasie a konečne aj biela 
krajina navôkol dotvárali príjemnú 
atmosféru. Členovia bubnového 
zoskupenia Batida predviedli skve-
lé predstavenie, DJ Igor Koller za-
bával prítomných rezkou hudbou, 
najmenší sa potešili z maľovania 
na tvár či rôznych súťaží. Keď k 
tomu prirátame dokonalú lyžo-
vačku na výborne pripravených 
svahoch, domov si každý určite od-
niesol veľký zážitok. Happy Ski Day 
sa skutočne vydaril a nič na tom 
nezmenil ani fakt, že bol presunutý 
o niekoľko dní.  

„Toto naše tradičné podujatie 
sme sa rozhodli presunúť na iný 
termín z dôvodu, že lyžiarske stre-
disko nebolo v pôvodnom termí-
ne v prevádzke a tým pádom by 
bola aj návštevnosť výrazne nižšia. 
Presunutie považujeme za dobré 
rozhodnutie, pretože sme stihli 
spustiť vleky a návštevnosť bola 
vysoká,“ povedala Miroslava Rybo-
vičová z marketingového oddele-
nia akciovej spoločnosti Tále. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Najúspešnejší deň zimy
Happy Ski Tále je považované 

za oficiálne otvorenie lyžiarskej 
sezóny. Návštevníci mali okrem 
spomínaných atrakcií k dispozícii 
občerstvenie v reštaurácii Stodola, 
ale aj prezentačný stánok s nápoj-
mi. Krásy regiónu im zasa predsta-
vili dievčatá z organizácie cestov-
ného ruchu Horehronie. 

„Podujatie významne podporilo 
návštevnosť nášho strediska hneď 
v prvý deň sezóny. Akcia dopadla 
nad naše očakávania. Keď k tomu 
prirátame hudbu počas celého 
dňa, slnečné počasie a animáto-
rov, zrejme sme hneď v úvode za-
žili najúspešnejší deň tohtoročnej 
zimy,“ podotkla. 

Skvelý koncert 
Vydarený tretí januárový deň za-

končil koncert skupiny Iné Kafé, na 
ktorý si našlo cestu mnoho fanúši-
kov. Výborná nálada, rýchle tóny a 
piesne, na ktorých mnohí vyrasta-
li, zneli pod Tatrami do neskorých 
hodín. 

„Koncert sme taktiež plánovali 
koncom minuloročnej zimnej se-
zóny. Žiaľ, kvôli počasiu sme ju boli 
nútení predčasne ukončiť a zrušiť i 
koncert. Kapelu sme však oslovili 
opäť. Tá k nám zavítala a odohra-
la skvelý koncert plný hitov, ktoré 
toto zoskupenie za 30 rokov vypro-
dukovalo. Hostia sa zabávali ešte 
dlho po ich vystúpení,“ dodala M. 
Rybovičová. 

Zimná sezóna na Táľoch je teda 
otvorená. Vedenie rezortu i všetci 
zamestnanci strediska dúfajú, že 
bude rovnako úspešná ako vla-
ňajšia. Takisto veria, že skutočná 
zima ešte len príde a každý, kto 
do obľúbeného strediska zavíta, si 
vychutná nezabudnuteľné chvíle v 
nádhernom prostredí pod Nízkymi 
Tatrami.Bubnové zoskupenie Batida predviedlo skvelú šou.  Foto: M. Gončár

Obľúbenou aktivitou počas otvorenia sezóny bolo maľovanie na tvár.  Foto: M. Gončár

NAJVÄČŠÍ 
BEZPLATNÝ 

TEST LYŽÍ 
na Slovensku

9.00-15.00

Riadený test lyží a snowboardov
15.00-21.00

Rozhovory na hojdačke  
s osobnosťami

–––

PARADISE ON SNOW
DJs: KNNY, BONGOMAN ELIZZ, WOTTY(CZ), D.K.O

–––

APRES SKI PARTY

Celodenný program spojený s Apres Ski Party a nekončiacou zábavou
Rozhovory na hojdačke s inšpiratívnymi osobnosťami  |  Moderuje Láďo Varecha 

Súťaže o hodnotné ceny pre deti aj dospelých
Horúce aj studené variácie od Tatratea a Schweppes a mnoho ďalšieho...

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ!

Ski Tále Nízke Tatry
8.-9.2.2025

Lyžujte na Táľoch výhodnejšie
Lyžiarska sezóna na Táľoch sa naplno rozbehla a aj v tomto roku môžu 
zamestnanci podbrezovských železiarní a jej dcérskych spoločností ly-
žovať výhodnejšie. K dispozícii je totiž skipas na 15 jázd za zvýhodne-
nú cenu 28 eur (plus záloha 3 eurá).

Spomínaný počet jázd je možné rozdeliť, čiže nemusíte v daný deň ab-
solvovať všetky, ale je možnosť využiť ich počas celej aktuálnej lyžiarskej 
sezóny. Počet zvýhodnených lístkov nie je obmedzený a každý zamest-
nanec si môže skipas zakúpiť i viackrát počas sezóny. Ak zamestnanec 
nevyužije všetky jazdy, zvyšné sa mu do ďalšej sezóny neprenesú. Skipas 
možno využiť aj na detskom vleku. 

Najväčšou zmenou je skutočnosť, že samotné zvýhodnené lístky sa 
budú predávať priamo v stre-
disku na Táľoch. Stačí len prísť 
k pokladni, preukázať sa za-
mestnaneckým preukazom, 
zakúpiť si lístok a môžete ly-
žovať. Odporúčame záujem-
com, aby informácie o aktuál-
nych snehových podmienkach 
a novinkách v stredisku sledo-
vali na webovej stránke tale.
sk a na sociálnych sieťach.
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Jedálny lístok
27. 1. – 2. 2. 2025

Pondelok
Polievky: prešporská, tekvicová, 
pečivo. 
• Pečené kuracie stehno, zelenino-
vá ryža, kompót, 
• Hovädzia roštenka na slanine, 
opekané zemiaky, uhorka, 
• Zapekaný bravčový rezeň so sy-
rom, fit šalát, 
• Fliačky s kapustou. 

Utorok
Polievky: fazuľová kyslá, zelenino-
vá so šunkou, pečivo. 
• Hovädzí guláš debrecínsky, kned-
ľa, 
• Plnené morčacie prsia, ryža, ša-
lát, 
• Kelový karbonátok, zemiaky, ša-
lát, 
• Treska na masle, bulgur so suše-
nými paradajkami, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievky: terchovská, pohronská, 
pečivo. 
• Sekaný rezeň z bôčika, domáci 
zemiakový šalát, 
• Kurací paprikáš, cestovina, 
• Džuveč z bravčového mäsa, cvik-
la, 
• Lievance s lesným ovocím, 
• Bageta salámová. 

Štvrtok
Polievky: hovädzia s pečeňovými 
haluškami, karfiolová, pečivo. 
• Pečené morčacie stehno, červe-
ná kapusta, knedľa, 
• Bravčové mäso Chilli con Carne, 
ryža, šalát, 
• Zemiakovo-bryndzové pirohy so 
slaninou, 
• Horehronský syrový šalát, pečivo. 

Piatok
Polievky: šošovicová s kyslou ka-
pustou, francúzska, pečivo.
• Hovädzí rezeň obaľovaný, zemia-
ková kaša, uhorka, 
• Kuracie prsia prírodné, slovenská 
ryža, šalát, 
• Cestoviny s brokolicou a smota-
novou omáčkou, 
• Žemľovka s tvarohom,
• Bageta s morčacím mäsom. 

Sobota
Polievka: hrachová so salámou, 
pečivo.
• Bravčové stehno na smotane, 
knedľa, 
• Morčacie prsia s ananásom, ryža, 
šalát. 

Nedeľa
Polievka: kelová s ryžou, pečivo.
• Hydinové ražniči, zemiaky, čala-
máda, 
• Bravčový rezeň srbský, tarhoňa, 
uhorka. 

,

Jedálny lístok 
3. – 9. 2. 2025

Pondelok
Polievky: zeleninová, oravská fazu-
ľová, pečivo. 
• Hovädzí guláš znojemský, tarho-
ňa, cvikla, 
• Bravčový rezeň s brusnicami a 
hruškou, ryža, 
• Morčacie prsia prírodné, zelero-
vá remuláda, 
• Pirohy plnené marhuľovou nápl-
ňou, slaný karamel. 

Utorok
Polievky: držková, roľnícka, pečivo. 
• Detvianska nátura, opekané ze-
miaky, uhorka, 
• Kuracie stehno s kuriatkovou 
omáčkou, cestovina, 
• Údené mäso, hrachová kaša, 
uhorka, chlieb,
• Tvarožník, kakao, 
• Vitamínový balíček. 

Streda
Polievky: slepačia, kláštorná, peči-
vo. 
• Pečený bôčik s plnkou, kapusta, 
knedľa, 
• Hovädzia roštenka na lesných 
hríboch, ryža, šalát, 
• Ohnivé kuracie stehno orientál-
ne, zeleninová obloha, 
• Rezance s tvarohom, zakysanka, 
• Bageta s kuracím mäsom. 

Štvrtok
Polievky: fazuľková kyslá s kôprom, 
sedliacka, pečivo. 
• Vyprážané kuracie stehno, ze-
miaky, kompót, 
• Baraní guláš, halušky, 
• Rizoto zeleninové s bravčovým 
mäsom, čalamáda, 
• Závin kysnutý orechovo-višňový, 
kakao. 

Piatok
Polievky: stupavská zabíjačková, 
rascová s vajcom, pečivo.
• Kuracie prsia plnené špenátom a 
syrom, ryža, šalát, 
• Bravčové stehno hutnícke, kned-
ľa, 
• Mäsové guľky, paradajková 
omáčka, zemiaková kaša, 
• Cestoviny s tuniakom a hráškom, 
• Bageta Gurmán. 

Sobota
Polievka: gulášová, pečivo. 
• Perkelt z morčacieho mäsa, ces-
tovina, 
• Bravčový rezeň s nivou a šampi-
ňónmi, opekané zemiaky, uhorka. 

Nedeľa
Polievka: kapustová letná, pečivo. 
• Hovädzia pečienka na víne, kned-
ľa, 
• Kuracie prsia s horčicou, ryža, 
šalát.Podbrezovské železiarne na prelome dvadsiatych a tridsiatych rokov minulého storočia. Foto: archív redakcie

Z archívnych podkladov spracoval T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Významné výročia v roku 2025

185. výročie
Železiarne Podbrezová si tento 

rok pripomínajú 185. výročie svoj-
ho vzniku. V roku 1840 sa začala 
výstavba železiarní pod horou Bre-
zová, ako posledného a najtech-
nickejšieho článku Hrončianskeho 
komplexu. Prvým krokom pri výs-
tavbe pudlovne a valcovne v Brezo-
vej boli stavebné práce na vodných 
dielach a vyvlastňovanie pozem-
kov. Na Štiavničke bola postave-
ná nová hať. Voda bola odvedená 
osobitným kanálom a slúžila ako 
hnacia sila pre budúcu valcovňu v 
Brezovej.

155. výročie
V roku 1870 boli zapálené tri de-

saťtonové siemens-martinské pece 
(s kyslou výmurovkou).

150. výročie
Prvý plech vyvalcovali v Podbre-

zovej po dostavbe valcovne v roku 
1875. 

V tomto období bol rozšírený 
výrobný program o kotlové plechy, 
veľkorozmerné profily, mostové 
nosníky a železničné nápravy. 

145. výročie
V roku 1880 vyvrcholila hospo-

dárska kríza, v dôsledku ktorej bola 
obmedzená  výroba koľajníc a do 
konca 19. storočia v Podbrezovej 
zanikla. Závod pred likvidáciou za-
chránil náhradný výrobný program. 

V tomto roku pri úzkorozchodnej 
železnici Podbrezová-Hronec vy-
budovali železiarne sklady a začali 
s výstavbou bytových domov pre 
svojich zamestnancov. 

140. výročie
V roku 1885 bola ukončená veľká 

rekonštrukcia železiarní pod vede-
ním Antona Kerpelyho a preložený 
správny úrad Hrončianskeho kom-
plexu (tvorilo ho 6 vysokých pecí a 
15 okolitých hámrov a hút) do Pod-
brezovej. 

Ukončená bola dostavba tratí na 
valcovanie rôzneho profilového že-
leza, ako aj výstavba valcovne ple-
chov. Závod prešiel na parný pohon 
a začalo sa s vykurovaním plynom. 

Pre reprezentačné účely bol v 
roku 1885 dostavaný hostinec, v 
roku 1890 bol rozšírený o sálovú 
časť (dnešná budova múzea). K dis-

pozícii bol už pri oslavách 50. výro-
čia založenia železiarní.

135. výročie
Päťdesiatiny oslávili železiarne 

10. novembra 1890 za účasti ro-
botníkov, úradníkov, predstaviteľov 
Zvolenskej župy, okolitých obcí a 
miest, zástupcov rímsko-katolícke-
ho duchovenstva, baníckej a lesníc-
kej akadémie z Banskej Štiavnice, 
predstaviteľov uhorského kráľov-
ského banského a lesného riaditeľ-
stva z B. Štiavnice, uhorských krá-
ľovských strojární štátnych železníc 
z Budapešti, zástupcov železiarní 
z Diósgyöru a oficiálnych hostí z 
Budapešti. Oslavy prebiehali na 
smrekmi vyzdobenom nádvorí že-
leziarní. Oficiálna delegácia z Bu-
dapešti prišla vlakom o desiatej 
hodine doobeda, po jej privítaní 
nasledovala prehliadka závodu. Sú-
časťou osláv bola slávnostná svätá 
omša priamo na nádvorí, kde bol 
postavený oltár.  Obradu sa zúčast-
nilo tristo hostí. Pri tejto príležitosti 
bol posvätený aj prvý stavebný ka-
meň brezovského chrámu, výstav-
ba kostola bola ukončená v roku 
1892.

V roku 1890 bola daná do pre-
vádzky druhá siemens-martinská 
pec s kapacitou osem ton.

Už od roku 1890 mali zamestnan-
ci k dispozícii kolkáreň, ktorej drá-
ha smerovala kolmo na železničnú 
trať.

130. výročie
Druhý úsek železničnej trate z 

Podbrezovej do Pohronskej Polho-
ry bol uvedený do prevádzky 15. 
decembra 1895, čím sa aj mesto 
Brezno, jedenásť rokov po Pod-
brezovej, napojilo na verejnú že-
lezničnú trať. Druhý úsek trate do 
Tisovca, s ozubnicovou traťou (Ab-
tová ozubnica na úseku 5,84 kilo-
metra), bol otvorený o rok neskôr. 
Toto priame železničné spojenie 
zjednodušilo prepravu surového 
železa z vysokej pece v Tisovci na 
jeho ďalšie spracovanie v oceliarni 
v Podbrezovej. 

Značný hospodársky efekt pri-
nieslo v roku 1895 železiarňam 
zavedenie výroby kremíkovej pru-
žinovej ocele.

120. výročie
V roku 1905 bola dokončená vý-

stavba rúrovne, v ktorej sa v nasle-
dujúcom roku začalo s výrobou na 

dvoch tratiach Otta Briedeho. 
V tomto roku došlo k zastaveniu 

pudlovacích pecí a v oceliarni bola 
dostavaná kováčska vyhňa. Prekry-
tím vodného kanála, s preložením 
vtedajšej župnej cesty na úpätie vr-
chu Brezová, sa v podnikovom are-
áli uvoľnili manipulačné a skladova-
cie plochy pre oceliareň, najmä pre 
šrot a prísady. V Lopeji ešte aj dnes 
stojí budova bývalej hydrocentrály 
(1905 – 1966), ktorá bola zrušená 
v šesťdesiatych rokoch a slúži ako 
čerpacia stanica pitnej vody.

115. výročie
V roku 1910 bola dostavaná vod-

ná centrála v Dubovej a zrealizova-
ný vodovod na trase Lopej – Pod-
brezová.

110. výročie
Skladovanie trosky a oceliarske-

ho odpadu vyriešili železiarne vý-
stavbou pozemnej lanovej dráhy na 
západnom výbežku vrchu Brezová. 
Železiarne na hornej stanici posta-
vili budovu pre pohonné zariadenia 
a po jej oboch stranách vybudovali 
masívne oporné múry, ktoré po-
mohli vytvoriť plošinu a koľajište 
úzkorozchodnej vlečky pre mani-
puláciu s prázdnymi a naloženými 
vagónikmi. Šikmý výťah sa začal vy-
užívať v roku 1915. V danom roku 
postavili aj železničný most cez 
Hron pri rúrovni a železničný most 
v záreze na Štiavničke.  

105. výročie
V januári 1920 bola daná do pre-

vádzky jedna siemens-martinská 
pec a koncom júna druhá, čím bol 
zabezpečený trvalý predpoklad pre 
udržiavanie prevádzky valcovne.

100. výročie
V roku 1925 bola zrušená takz-

vaná stará rúrovňa (a s ňou výroba 
tupozvárovaných rúr v Podbrezo-
vej, ktoré sa vyrábali od roku 1883, 
zmodernizovaná výroba tohto sor-
timentu bola premiestnená do zá-
vodu v Piesku), staré haly uvoľnili 
miesto pre vybudovanie takzvanej 
„novej“ valcovne profilov. 

Dňa 1. mája 1925 bol položený 
základný kameň na výstavbu robot-
níckeho domu, ktorý bol postavený 
aj z finančných zbierok robotníkov. 
Stavba trvala dva roky. Budova bola 
zbúraná pred výstavbou obchod-
ného domu a pošty v sedemdesia-
tych rokoch.

V roku 2025 si pripomenieme viaceré významné výročia spájajúce sa s históriou podbrezovských železiarní. 
V prvej časti sa pozrieme na historické míľniky od roku 1840, kedy boli založené naše železiarne, až po rok 
1925, kedy bola zrušená takzvaná stará rúrovňa a kedy bol tiež položený základný kameň na výstavbu robot-
níckeho domu.
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Spomienky
Dňa 22. decembra sme si pripomenu-
li prvé výročie odvtedy, ako nás navždy 
opustil náš príbuzný, priateľ a bývalý spo-
lupracovník 

Juraj KLINCKO z Brezna.
S láskou a úctou spomí-
na manželka s rodinou

...
„Aj keď nie si medzi nami, v srdciach žiješ 
stále s nami.“
Dňa 9. januára sme si pripomenuli štvrté 
smutné výročie, ako nás navždy opustil 
náš manžel, otec, starý a prastarý otec 

Milan HAVAŠ z Piesku, 
posledne bytom v Predajnej.

S láskou a úctou spomínajú manželka 
Mária, syn Peter a dcéra Vlasta s rodinami

...
„Čas plynie ako tichej vody prúd, kto ťa 
mal rád, nikdy nevie zabudnúť.“
Dňa 14. januára uplynul prvý rok, ako 
nás navždy opustil náš milovaný manžel, 
otec, starý otec, brat a švagor 

Ján KUČERÁK z Brezna.
S láskou spomínajú manželka, syn, dcéry 
s rodinami, brat Milan a sestra Margita

Spomienky
Dňa 1. februára uplynie sedemnásť rokov 
odvtedy, ako nás navždy opustila naša 
drahá mama a stará mama

Mária MAJERÍKOVÁ z Dolnej Lehoty. 
Spomíname s láskou a úctou

...
„Sú ľudia, ktorí pre nás v živote znamena-
jú viac než tí ostatní. O to ťažšie je naučiť 
sa žiť bez nich.“
Dňa 2. februára si pripomenieme šest-
náste výročie odvtedy, ako nás navždy 
opustil manžel, otec, starý otec a švagor

František KÚR st. z Valaskej.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou a úctou spomína manželka 
Hana, švagriná Lydka a ostatná rodina

...
„Márne ho naše oči hľadajú, márne po 
lícach slzy stekajú. Osud mu nedoprial 
s nami dlhšie byť, ale v našich srdciach 
bude ďalej žiť.“
Dňa 2. februára uplynie osemnásť rokov 
odvtedy, ako nás navždy opustil milovaný 
otec, starý otec a prastarý otec

František ŠANTROCH z Valaskej.
S láskou a úctou spomínajú dcé-
ry Hana, Lydka a ostatná rodina

...
Dňa 8. februára uplynie už päť rokov, ako 
nás navždy opustila milovaná manželka, 
matka a starká 

Evka VANČOVÁ z Podbrezovej.
S láskou a úctou spomínajú 

manžel, syn a dcéra s rodina-
mi, príbuzní a všetci známi

***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***súťažná krížovka***

V tajničke sa ukrýva dokončenie citátu, ktorého autorom je írsky spisovateľ James Joyce: „Zajtra budem tým, čo vybudujem dnes.“ (dokončenie v tajničke) 

Hrajte o vecnú cenu od výrobného riaditeľa ŽP a.s.
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Opäť sme si pre vás pripravili súťažnú krížovku, prvú v roku 2025. Ak sa chcete zapojiť do súťaže, pošlite nám znenie tajničky do redakcie poštou alebo e-mailom, najneskôr do 3. februára. 
Okrem svojho mena napíšte aj odborný útvar alebo prevádzkareň, kde pracujete. Na jedného z vás čaká vecná cena od Miloša Dekréta, člena Predstavenstva a výrobného riaditeľa ŽP a.s. 
Meno výhercu uverejníme v nasledujúcom vydaní novín.

Spomienky
„Odišiel si tíško, už nie si medzi nami, ale 
v našich srdciach stále žiješ s nami.“
Dňa 17. januára uplynul rok, ako nás 
navždy opustil manžel, otec a starý otec 

Jozef JANOŠTIAK z Osrblia.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spo-
mienku.

S láskou a úctou spomínajú 
manželka, synovia a dcéra s rodinou

...
„Sú ľudia, ktorí nám budú chýbať večne. 
Sú to tí, ktorí sa dotkli nielen nášho srdca, 
ale aj našej duše.“
Dňa 19. januára uplynul rok odvtedy, ako 
nás navždy opustil manžel a otec

Igor SOKOL z Michalovej.
S láskou spomínajú manželka a syn

...
„Na balkóniku svojom rada si sedávala, 
od ucha k uchu na nás sa usmievala. O 
kvietky rada vždy si sa starala, k anjeli-
kom navždy si sa nám pridala. Príbehov 
na rozprávanie mala si vždy plno, navždy 
nám bude za tebou clivo. Srdiečko plné 
lásky si mala, vždy ťa budeme ľúbiť naša 
milovaná.“

Dňa 24. januára si pripomenieme nedožité jubileum 90 
rokov našej drahej mamy, starej mamy a príbuznej

Márie LAMPEROVEJ z Podbrezovej.
Venujte jej spolu s nami tichú spomienku.

Spomíname s láskou a úctou

Inzerát
Predám 4-izbový byt s loggiou v dobrom stave s dvomi pivni-
cami na Kolkárni v Podbrezovej. Bližšie informácie 0903 049 
149. Volať len vážni záujemcovia.
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Jedna z najväčších opôr FK Žele-
ziarne Podbrezová Ridwan Sanu-
si opustil náš klub a prestúpil do 
MŠK Žilina. Nigérijský futbalista 
podpísal zmluvu so žlto-zelenými 
do júna 2027. 

Sanusi sa postupne vypracoval 
na jedného z najlepších hráčov nie-
len nášho tímu, ale celej Niké ligy. 
V aktuálnej sezóne skóroval trikrát, 
v decembri si prevzal ocenenie pre 
najlepšieho futbalistu Podbrezovej 

Železiari pokračujú v zimnej príprave už aj s novými posilami

Zimná príprava futbalistov FK Že-
leziarne Podbrezová je v plnom 
prúde, pričom jej súčasťou boli 
už aj prvé prípravné zápasy. Pre-
stávku od súťažných duelov spes-
trilo tiež sústredenie na Morave, 
odkiaľ si železiari „odskočili“ do 
hlavného mesta Českej republiky 
na priateľský súboj proti zvučné-
mu súperovi – Sparte Praha.

Ako sme už spomínali v pre-
došlom vydaní nášho dvojtýžden-
níka, prípravu odštartovali naši 
futbalisti už na tretí deň nového 
roka. Niekoľko dní na to si zmera-
li sily v dvojzápase proti českému 
Kroměřížu. Len pre zaujímavosť, 
českého treťoligistu trénuje Jan 
Podolák, bývalý kormidelník pod-
brezovskej devätnástky. Na umelej 
tráve v Brezne sa v prvom zápase 
zrodila remíza 2:2, keď náš gól 
strelil Saliman a druhý si dali hos-
tia vlastný. V následnom meraní síl 

už boli železiari úspešní a súpera 
zdolali v pomere 3:1. O góly sa po-
starali Paraj, Havrylenko a Mašlej. 

Derby aj v príprave
Nebýva zvykom, že sa Podbre-

zová sa stretne s rivalom z Banskej 
Bystrice aj v rámci prípravy. Vďaka 
korektným vzťahom však v treťom 
prípravnom zápase vycestovali 
zverenci trénera Štefana Markulíka 
práve pod Urpín. V prvom polčase 

mali železiari prevahu, no skórovať 
sa im nepodarilo. Počas prestávky 
vymenil tréner celú jedenástku na 
ihrisku. Naša hra už nebola taká 
presvedčivá, keďže na trávniku sa 
objavili hráči, ktorí sú nováčikmi v 
mužstve a trvá istý čas, kým si na 
všetko zvyknú. Napokon sa zápas 
skončil bezgólovou remízou. 

Súpermi 
české mužstvá

Zimná príprava pod-
brezovských futbalis-
tov je spestrená spo-
mínaným sústredením 
na Morave. V rámci 
neho odohrali naši 
hráči duel proti Opave 
a aj v hlavnom meste 
Českej republiky, kde ich vyzvala 
Sparta Praha. Oba zápasy sa skon-
čili po našej redakčnej uzávierke, 
no pre náš mladý tím boli určite 
vynikajúcou skúsenosťou. 

Nové posily
Počas zimnej prestávky je rušno 

aj v zákulisí klubu. Naplno sa to-
tiž rozbehlo prestupové obdobie, 
ktoré neobišlo ani tím z Horeh-
ronia. Odchody Sanusiho, Mrvu, 
Ďatka i ďalších sme už spomínali. 
Naopak, naše mužstvo posilnili 
zaujímaví legionári. Do ofenzívy 
prišiel Španiel Jorge Velasco, ktorý 
podpísal zmluvu do konca sezóny 
s dvojročnou opciou. Dvadsaťje-

denročný rodák z Madridu hrával 
nižšie súťaže vo svojej domovine. 
„Ide o vysokého a rýchleho hráča, 
ktorý má výborné parametre, veľ-
mi dobrú mentalitu a ochotu na 
sebe pracovať. Verím, že z neho 
môže byť pre nás časom zaujímavá 
posila,“ povedal Miroslav Poliaček, 
generálny manažér klubu. 

Novou tvárou v ka-
bíne je aj 22-ročný es-
tónsky reprezentant 
Kevor Palumets, ktorý 
na Horehroní podpí-
sal zmluvu do konca 
sezóny 2026/2027. 
„Je to hráč v ideálnom 
veku s výbornými pa-
rametrami. Má veľkú 
perspektívu do bu-

dúcnosti, ale zároveň už nazbieral 
množstvo skúseností. Uvažovali 
sme o ňom už aj v minulosti, ale 
vtedy zvolil cestu do Belgicka, čo 
bolo v jeho prípade logické. My 
si od Kevora sľubujeme, že zvýši 
konkurenciu v strede poľa. Verím, 
že si ho naši fanúšikovia obľúbia,“ 
doplnil M. Poliaček.  

Zimné prestupové obdobie teda 
pokračuje, rovnako tak príprava 
na ligové duely. Je možné, že v na-
šom mužstve ešte dôjde k ďalším 
zmenám. O všetkých vás budeme 
informovať aj na stránkach nášho 
dvojtýždenníka. Len pre doplne-
nie, jarná časť Niké ligy štartuje už 
8. februára. 

Počas zápasu s Kroměřížom spestrilo zápas pravé zimné počasie.  Foto: M. Štefánik

Foto: M. Štefánik

Sanusi prestúpil do Žiliny
v uplynulom roku. 

„Ridwanovi ďakujeme za výko-
ny a služby, ktoré urobil pre Pod-
brezovú. V jeho kariére nastal čas 
posunúť sa a my sme mu nechceli 
brániť. Veríme, že ho čaká úspešná 
kariéra,“ povedal Miroslav Polia-
ček, generálny manažér FK Žele-
ziarne Podbrezová. 

Spolu s ním odchádza od žele-
ziarov aj stopér Mário Mrva, ktorý 
zvyšok sezóny strávi na hosťovaní 
v Zlatých Moravciach. Súčasťou 
dohody je aj opcia na trvalý pre-
stup. 

M. Gončár
noviny@zelpo.sk

Prvá polovica januára tradične 
patrila majstrovstvám Banskobys-
trického kraja v kolkoch. V pod-
brezovskej kolkárni sa postupne 
predstavili dorastenecké, juniorské 
i hlavné seniorské kategórie.

Dorastenci a juniori súťažili o titul 
majstra kraja na sviatok Troch krá-
ľov. Naši mladí kolkári potvrdili svo-
je kvality a ovládli všetky kategórie. 
Medzi dorastencami skvelým fini-
šom triumfoval Andrej Balco (609) 
pred Patrikom Kovácsom (607) z 
Fiľakova a Matúšom Šmondrkom zo 
Žarnovice (582). Podbrezovské do-
rastenky získali pre naše farby prvé 
dve miesta, keď zvíťazila Šarlota Sa-
bová (600) pred Danielou Mócovou 
(592). Tretie miesto si vybojovala 
Hana Šmondrková zo Žarnovice 
(578).

Juniorskú kategóriu úplne ovládli 
železiari. Zlato si domov odniesol Ši-
mon Magala za kvalitných 634 zva-
lených kolov. Na druhom mieste sa 
umiestnil Kristián Soják a tretí skon-
čil Jakub Bútora. Medzi juniorkami 
opäť ukázala skvelú formu Naďa 
Poliaková, ktorá nadviazala na vý-
borné výkony z konca minulého 
roka. Výkonom 612 zvalených kolov 
sa zaslúžene stala majsterkou kraja.

Medaily aj z hlavných kategórií
Dňa 11. januára súťažili o krajské 

tituly a zároveň miestenky na maj-
strovstvá Slovenska aj muži a ženy. 
Našim kolkárom sa opäť darilo a v 
najlepšej dvanástke medzi mužmi 
skončilo až deväť našich hráčov. 

Naši kolkári zbierali medaily 
na majstrovstvách kraja

Najlepší z nich Rostislav Gorecký 
zvíťazil výkonom 650 zvalených ko-
lov. Druhý skončil Jan Bina (645) a 
tretí náš bývalý hráč Tomáš Pašiak 
(637), aktuálne hrajúci za MKK 
Magnezit Jelšava. Ďalšie poradie 
podbrezovských kolkárov: 4. Peter 
Nemček (622), 5. Bystrík Vadovič 
(619), 6. Tomáš Dziad (595), 8. Ra-
dovan Balco (587), 9. Daniel Móc 
(582), 11. Miloš Ponjavič (579), 12. 
Michal Dilský (578).

V ženskej kategórii bola najlepšia 
Michaela Ďuricová (553), taktiež 
naša bývalá hráčka. Striebro si vy-
bojovala Adriana Thonhauserová 
zo Žarnovice a bronz podbrezovská 
kolkárka Janka Poliaková.

Naši medailisti z juniorských kategórií.  Foto: ŠK ŽP

Najlepší muži.                           Foto: ŠK ŽP

Radosť našich biatlonistiek v cieli.  Foto: S. Niková

T. Kubej
noviny@zelpo.sk

Mária Remeňová 
finišmankou úspešnej štafety

V druhej polovici januára pokra-
čoval Svetový pohár v biatlone 
pretekmi v nemeckom Ruhpoldin-
gu. V nich sa predstavila aj členka 
Biatlonového oddielu ŠK Železiar-
ne Podbrezová. Mária Remeňová 
bežala na poslednom úseku žen-
skej štafety.

Slovenské kvarteto obsadilo vý-
borné siedme miesto, čo je najlep-
ším umiestnením našej štafety od 
majstrovstiev sveta 2019. O tento 
úspech sa okrem podbrezovskej 
pretekárky postarali Ema Kapus-
tová, Paulína Bátovská Fialková a 
Anastasia Kuzminová.

Preteky rozbehla Ema Kapus-
tová, ktorá v minulosti taktiež 
obliekala podbrezovské farby. Po 
bezchybnej streľbe odovzdávala 
štafetu Paulína Bátovskej Fialkovej 
na 11. mieste so stratou 26 sekúnd 
na vedúce Nórsko. V druhom úse-
ku sme sa potom napriek dvom 
dobíjaniam na strelnici dostali na 
šiestu pozíciu, pričom strata na 
čelo pretekov bola stále priaznivá, 
okolo 35 sekúnd. Tretí úsek bežala 
legenda slovenského biatlonu Ana-

stasia Kuzminová, ktorá ukázala, že 
je aj vo veku 40 rokov stále plat-
nou členkou nášho družstva. Na 
strelnici síce dvakrát dobíjala, no 
udržala štafetu na šiestej priečke. 
Finišmankou slovenského kvarteta 
bola Mária Remeňová, ktorá mala 
pred sebou náročnú úlohu – udr-
žať našu štafetu na popredných 
priečkach. Po výbornom behu a 
len jednom dobíjaní na strelnici sa 
jej to podarilo a slovenské biatlo-
nistky boli v cieli klasifikované na 
skvelom siedmom mieste.

Mária Remeňová.              Foto: S. Niková


